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Aprelin 8-də Milli Olimpi-
ya Komitəsinin (MOK) təsis 
etdiyi II İdman Filmləri və 
Proqramları Milli Televiziya 
Festivalının qaliblərinin rəs-
mi mükafatlandırma mərasi-
mi keçirilib.
Beynəlxalq Muğam Mərkə-

zində təşkil olunan tədbirdə Milli 
Olimpiya Komitəsinin vitse-pre-
zidenti Çingiz Hüseynzadə, baş 
katib Azər əliyev, Festivalın 
münsiflər heyətinin sədri zemfi-
ra Meftaxetdinova, “cüdo Klub 
2012” İctimai Birliyinin sədri, 
Azərbaycan cüdo Veteranla-
rı Assosiasiyasının prezidenti, 
usta cüdoçular arasında dünya 
və Avropa çempionatlarının qa-
libi, Azərbaycan cüdo Federa-
siyası İcraiyyə Komitəsinin üzvü 
Azər əsgərov, MOK-un İcraiyyə 
Komitəsinin və festivalın mün-
siflər heyətinin üzvləri, Olimpiya 
çempionları, idman federasiya-

larının və televiziya kanallarının 
rəhbərləri, tanınmış idmançılar 
və ictimai xadimlər iştirak ediblər.

Mərasimdə çıxış edən MOK-
un vitse-prezidenti Çingiz Hü-

seynzadə qonaqları salamlaya-
raq, festivalın əhəmiyyətindən 
danışıb. O, ilk dəfə Milli Olim-
piya Komitəsinin 30 illik yubile-
yinə həsr olunan İdman Filmləri 
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və Proqramları Milli televiziya 
Festivalının 2022-ci ildə təsis 
olunduğunu diqqətə çatdırıb. 
“Festivalı ilk dəfə təşkil edəndə 
hələ bilmirdik ki, bu festival gələ-
cəkdə də davam edəcək ya yox. 
əgər birinci festivalda 40 materi-
al təqdim olunmuşdursa, budəfə-
ki festivala 54 material təqdim 
olunub. Bu o deməkdir ki, festi-
val yaşayır və biz onun yekunla-

rına toplaşmışıq. Azərbaycanda 
idmanın təbliği üçün bu festiva-
lın böyük əhəmiyyəti var. Mənim 
bir arzum var ki, biz bu festivalı 
bir müddətdən sonra beynəlxalq 
səviyyəyə çatdıraq. əminəm ki, 
biz buna da nail olacağıq. Festi-
valın qaliblərini təbrik edir, onlara 
gələcək fəaliyyətlərində uğurlar 
arzulayıram”, - deyə Çingiz Hü-
seynzadə bildirib.

Sonra qaliblərin mükafatlan-
dırma mərasimi keçirilib.

“reklam və Promo çarxlar” 
nominasiyasının qalibi adını 
Azərbaycan Gimnastika Fede-
rasiyası tərəfindən təqdim olu-
nan “Ulduz kimi parla” reklam 
çarxı qazanıb.

Azərbaycan cüdo Federa-
siyasının (AcF) “cüdomuzun 
gələcəyi” tanıtım çarxı “Gələcək 
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qaliblər” nominasiyasında qalib 
olub. AcF festivalda daha bir 
uğuru “zərif qəhrəman” nomina-
siyasında - “Qızlara ağ yaraşır” 
tanıtım çarxı ilə əldə edib.

“Həyat naminə - İdman” no-
minasiyasında “İdman tV”nin 
“Bilinməyən Mən züleyxa Hacı-

yeva” televiziya filmi birinci yerə 
layiq görülüb.

“90plus” media təşkilatının 
ekranlaşdırdığı “Qələbə sadəcə 
inamdır” sənədli filmi Münsiflər 
Heyəti tərəfindən “Güclü iradəli” 
nominasiyasının qalibi olub.

Mərasimdə həmçinin festiva-

lın təşkilat Komitəsinin xüsusi 
mükafatları da təqdim olunub. 
“Gələcəyin qalibləri” nominasi-
yasında “Kikboks”sənədli filmi 
(“İdman tV) və "Kids Athletics" 
tanıtım çarxı (Azərbaycan At-
letika Federasiyası) fərqlənib. 
“12 saniyə” (Azərbaycan Atı-
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cılıq Federasiyası) və “8 Mart 
- Beynəlxalq Qadınlar Günü” 
(Azərbaycan cüdo Federasi-
yası) tanıtım çarxları reklam və 
promo çarx nominasiyasında 
xüsusi mükafata layiq görü-
lüb. “znay naşix” televiziya filmi 
(“Mİr” Dövlətlərarası teleradio 

Şirkətinin Azərbaycan Milli Nü-
mayəndəliyi) güclü iradəli no-
minasiyasında, Mirağa əliyevin 
“Qızıl əlcək - Ağacan Abıyev” qı-
sametrajlı filmi “Həyat naminə - 
İdman” nominasiyasında, “zərif 
missiya” televiziya filmi (“İdman 
tV») “zərif qəhrəman” nomina-

siyasında münsiflər heyətinin 
rəğbətini qazanıb.

tədbirdə “cüdo Klub 2012” 
İctimai Birliyinin xüsusi müka-
fatları da təqdim olunub. “Güc-
lü iradəli” nominasiyasında 
“Fateh” televiziya filmi (İdman 
tV), “Heydər əliyev, Vklad Ve-
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likovo Lidera v Azerbayjanskiy 
sport” televiziya filmi (cBc İn-
ternational), “zərif qəhrəman” 
nominasiyasında “Xoşbəxt sa-
bahlar - Şuşa Uşaq Gənclər 
İdman Məktəbi” televiziya la-
yihəsi (Xəzər Media Mərkəzi), 
“reklam və promo çarx” nomi-
nasiyasında “Birlikdə güclüyük” 
reklam çarxı (“DMS Azerbaijan 
MMc), “Həyat naminə - İdman” 
nominasiyasında “Veteran cü-
doçu - Fərhad rəcəbli”, tanıtım 
çarxı (“Mİr” Dövlətlərarası te-

leradio Şirkətinin Azərbaycan 
Milli Nümayəndəliyi) xüsusi mü-
kafata layiq görülüb.

tədbir zamanı Milli Olimpi-
ya Komitəsinin xüsusi müka-
fatlarına layiq görülən iştirak-
çılar da təltif olunub. Belə ki, 
“Güclü iradəli” nominasiyasında 
“Olimpə doğru” - Nikita Simo-
nov qısa metrajlı filmi (ArB 24) 
və “İdman ustaları” televiziya 
filmi (Naxçıvan Muxtar res-
publikası televiziya və radio 
Verilişləri Qapalı Səhmdar cə-
miyyəti), “Gələcəyin qalibləri” 
nominasiyasında “Lənkəranda 
ağır atletika dərsləri” tanıtım 
çarxı (Azərbaycan Ağırlıqqaldır-

ma Federasiyası), “reklam və 
Promo çarx” nominasiyasında 
“Avarçəkmə Qarabağdan pay-
taxta” tanıtım çarxı (Azərbaycan 
Kanoe və Avarçəkmə Federasi-
yası), “Həyat naminə - İdman” 
nominasiyasında “Kamillik Yolu” 
sənədli filmi (Azərbaycan cüdo 
Federasiyası), “zərif qəhrəman” 
nominasiyasında "təkan ver - 
Elnarə Abbasova" tanıtım çarxı 
(Azərbaycan Ağırlıqqaldırma 
Federasiyası) xüsusi mükafata 
layiq görülüb.

Festivalın nominasiya üzrə  
qaliblərinə pul mükafatları Azər-
baycan Kinematoqrafçılar İtti-
faqı tərəfindən təqdim olunub. 
Mükafatlandırma mərasiminin 
keçirilməsində Azərbaycan res-
publikası Kino Agentliyi təşkilatı 
dəstək göstərib.

tədbir zamanı qaliblərin elan 
edilməsi və mükafatlandırılması 
ilə yanaşı, həm də festivalın qo-
naqları və partnyorlarının çıxış-
ları, musiqili proqram təqdim 
olunub.

MOK-un təsis etdiyi ikinci "İd-
man Filmləri və Proqramları Milli 
televiziya Festivalı”nın tərəf-
daşı "cüdo Klub 2012” İctimai 

Birliyi, informasiya tərəfdaşları 
isə AztV, Mİr, İdman tV, cBc 
Sport, ArB, İtV və Space te-
leviziya kanalları, "olympic.az”, 
"olimpnews.az”, "trend”, "milli.
az”, "day.az”, "azernews.az”, 
"idmanvəbiz”, "turkicworld” por-
talları, "Olimpiya dünyası” qəze-
ti və "Sportsman” jurnalıdır.

İlk dəfə Milli Olimpiya Ko-
mitəsinin 30 illik yubileyinə həsr 
olunan "İdman Filmləri və Proq-
ramları Milli televiziya Festivalı” 
2022-ci ildə təsis olunub. Festi-

val müxtəlif idman və ekstrimal 
idman növlərinin populyarlaş-
dırılması, sağlam həyat tərzi-
nin təbliği, uşaq, yeniyetmə və 
gənclərin idman bölmələrinə 
cəlb edilməsi, Olimpiya Hərə-
katı prinsiplərinin təbliğ edilmə-
si, mədəni maarifləndirmə və 
yaradıcı insanlar arasında tam 
təcrübə mübadiləsi imkanları-
nın yaradılması, idmanla bağlı 
filmlərin və proqramların nüma-
yişini təşkil etməklə bütün so-
sial təbəqələrin yerli televiziya 
və kinematoqrafiya mədəniyyəti 
dəyərlərinə geniş çıxışının tə-
min edilməsi və s. məqsədi da-
şıyıb.
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təqdimata görə təşəkkür 
edirəm. Düzgün vurğuladınız, 
bu yaxınlarda 17 yaşı tamam 
olan "tennis.az" klubunun təsis-
çisiyəm. 20 yaşımdan tennislə 
həvəskar şəkildə məşğul olu-
ram. 2007-ci ildən bu sahədə 
menecment işini də həyata ke-
çirirəm.

həvəskar tennisçilər 
klubunuzun yaradılması 
fikri necə yarandı? sizi bu la-
yihəyə başlamağa sövq edən 
motivasiya nə oldu?

Açığı klubun yaradılma-
sı tələbatla bağlı oldu. Klubun 
yaradıldığı 2007-ci ildə ölkədə 
çoxlu tennis həvəskarı olsa da, 

onlar oyun üçün rəqib tapmaq-
da çətinlik çəkirdilər. Belə olan 
halda onları bir araya toplaya-
caq bir icmanın olması zərurəti 
yarandı və mən də gecikmədən 
bu addımı atdım. tədricən bu işi 
sevdim və bu işin elə mənə aid 
olduğunu anladım. O gündən bu 
günədək tennisdəyəm və elə də 

"MəqsədiMiz sağlaM həyat tərzinin 
təbliği və idManın kütləviləşMəsidir"

Zaur müəllim, uzun 
illərdir ki, tennislə 
məşgul olursunuz. 
Ətrafınıza da xeyli 
sayda tennis həvəs-
karları toplaşıb. 
Bilirik ki, həvəskar 
tennisçilər arasında 
keçirilən müxtəlif ya-
rışların da təşkilatçısı 
sizsiniz. Bu yaxın-
larda isə beynəlxalq 
turnirə qatıldığınızı, 
hətta uğurla çıxış 
etdiyinizi də eşitdik. 
Söhbətə özünüz və 
tennisə olan həvə-
siniz haqqında mə-
lumatla başlasaq, 
düşünürəm ki, daha 
maraqlı alınar... zaur bayramov:



qalacağam. Motivasiyamın isə 
elə işimə olan sevgi olduğunu 
əminliklə deyə bilərəm. Bu müd-
dət ərzində bir sıra maneələrlə 
qarşılaşsam da, bizə, idmanı-
mıza dəstək olan dostlarımı-
zın sayəsində bütün çətinlikləri 
arxada qoyduq. 

klubunuzun məqsədi və 
missiyası nədir? 

Klubun bir çox məqsədi var. 
ən başlıcası sağlam həyat tərzi-
nin təbliği və idmanın kütləviləş-
məsidir.  Bu istiqamətdə xeyli 
işlər görülüb və durmadan da 
görülməkdədir. Prosesin banisi 

isə sevimli Prezidentimiz, Milli 
Olimpiya Komitəsinin preziden-
ti cənab İlham əliyevdir. Məhz 
onun idmana olan diqqəti və 
qayğısı sayəsində Azərbaycan 
dünyada həm də idman ölkəsi 
kimi tanınır. Ölkəmizdə müxtəlif 
idman növləri üzrə keçirilən mö-
təbər yarışlar dediklərimə əyani 
sübutdur. Avropa, dünya, olimpi-
ya və digər beynəlxalq yarışla-
rın qalibi olan idmançılarımızın  
sayı da ilbəil artmaqdadır. Bütün 
bunlar həm də Azərbaycanda id-
mana olan marağın və idmanın  
kütləviləşməsinin göstəricisidir.  

Klubun digər məqsədi ten-
nisin də Azərbaycanda inkişaf 
etdirilməsi və populyarlaşdırıl-
masıdır. Bildiyiniz kimi ölkəmiz-
də digər idman növləri ilə həm 
peşəkar, həm də həvəskar sə-
viyyədə məşğul olan idmançıla-
rın sayı minlərlə, qazanılan me-
dalların sayı isə yüzlərlədir. Bu 
göstəriciyə görə tennis xeyli ge-
ridə idi. Lakin bu amil də bizi da-
yandırmadı. Klubumuzun üzv-
lərindən olanların bir neçəsinin 
övladları artıq tennislə peşəkar 
şəkildə məşğul olurlar. Deməli 
zəhmətimiz yerdə qalmayıb.  
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klubun iş fəaliyyəti nədən 
ibarətdir?

Klubun beş yüzə yaxın üzvü 
var, ancaq onların səviyyəsi 
fərqlidir. Biz onları gücünə görə 
sıralıyaraq rəqib tapmaq prob-
lemini həll edirik. Çünki, güclü 
oyunçu özündən zəif oyunçu ilə 
oynamaq istəmir. zəif oyunçu 
da güclü oyunçu ilə oynayanda 
oyunçu yox, ancaq top daşıyan 
qismində çıxış etmiş olur. Bizim 
klubda belə problem yoxdur. 
Həvəskar tennisçilərin öz usta-
lıq səviyyələrini artıraraq daha 
güclü tennisçilərlə qüvvələrini 
sınamaq imkanları da var. Se-
vindirici hal isə üzvlər arasında 
möhkəm dostluq əlaqələrinin 
birliyin olmasıdır. Gördüyümüz 
işlə ölkədə tennisin inkişafı-
na, təbliğinə, kütləviləşməsinə 
töhfə veririk. 

klubunuzda təşkil etdi-
yiniz tədbirlər və turnirlər 
haqqında məlumat verə bilər-
sinizmi? Xüsusilə son illərdə 
bu işlərin hansı səviyyədə 
olduğu barədə fikirlərinizi 
öyrənmək istərdik.

2007-ci ildə klubumuz ya-
randığı gündən bir çox tədbir və 

turnirlər həyata keçirmişik. Elə 
ilk turnirimiz "Novruz cup" adı ilə 
tarixə qovuşub. Bundan sonra 
da hər il müxtəlif tədbir və turnir 
təşkil etmişik. 2018-ci ildə əsası-
nı qoyduğumuz və bu ay sayca 
50-cisi keçirilən tennis Liqası la-
yihəmiz bu tədbirlərin içində ən 
mötəbəridir. Son illərdə keçirdi-
yimiz tədbirlərin sayı və miqyası 
genişlənməkdədir. tennis Liqası 

ilə yanaşı  keçirilən “respubli-
ka Günü Kuboku", solaxaylar 
gününə həsr olunmuş “Mobitek 
Kuboku", "Gardashlar Mebel 
Doubles championship", "zəfər 
Günü Kuboku", "Gürcüstanda 
keçirilən tbilisi-Baku Dostluq 
Kuboku"  turnirlərinin hər biri 
həvəskar tennisçilər üçün bir 
tarix, bir dünyadır. ən böyük 
nailiyyətlərimizdən biri kimi isə 



hazırda aktiv fəaliyyət göstərən 
“tennis.az” veb saytımızı vur-
ğulayardım. tennisçi dostumuz 
Sahib Həsənovun hazırladığı 
saytda tennissevərlər klubumuz 
və keçirdiyimiz yarışlar haqqın-
da geniş məlumatlar tapa bilər. 
Bu bizim tennis həvəskarları 
üçün hazırladığımız məzmun və 
məhsulları əlçatan edən ən bö-
yük vasitədir.

Ölkənin yeganə tennis liqa-
sını təşkil etmək çətindirmi?

Biz hər zaman bundan qü-
rur duyduğumuzu dilə gətiririk. 
Ümumən liqa təşkil etmək və 
onu daimi hala gətirmək əlbəttə 
çətin bir prosesdir. Belə ki, hər 
ay liqaya 100 iştirakçı cəlb edi-
rik. təşkilati işlərlə bağlı hər ay 
10-a yaxın tərəfdaşla danışıqlar 
aparırıq. Bütün bunları həyata 
keçirmək çox böyük məsuliyyət 
və ciddilik tələb edir. Məhz işi-
mizə peşəkar yanaşma nəticə-
sində   liqamız samballı mükafat 
fondu təqdim etməklə bu yarışın 
təşkilini daimi hala gətirmişdir. 
Yeri gəlmişkən, hazırda keçir-
diyimiz 50-ci Yubiley Liqasının 
mükafat fondu 5000 AzN təşkil 
edir. Bu mükafat uğrunda 101 

tennisçi mübarizə aparır. Bu 
uğurlara görə biz tərəfdaşları-
mıza və bütün dəstəkçilərimizə 
təşəkkür edirik. 

Qarşılaşdığımız ən böyük 
çətinlik isə ölkə olaraq yaşadı-
ğımız kort problemidir. Oyunla-
rı keçirmək üçün kortların sayı 
çox azdır və bu sayın artması 
arzuolunandır. Bunun səbəbi də 
bir tərəfdən yaxşı mənada özü-
müzük. Son illərdə gördüyümüz 

işlərin nəticəsidir ki, ölkəmizdə 
tennis oynayanların sayı xeyli 
artıb və mövcud kortların sayı 
tələbatı ödəmir.

zaur müəllim, bir az da ıtf 
Master tour çərçivəsində ko-
manda olaraq iştirak etdiyiniz 
yarışlar haqqında danışaq...

2024-cü ilin əvvəlində və 
bəlkədə bu ilin ən əlamətdar 
xəbəri də Bəə-nin Dubay şəhə-
rində keçirilən Mt200 turnirində 
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komanda olaraq iştirakımız oldu. 
Yarışda müxtəlif yaş keteqoriya-
larında 8 kişi və 2 qadın olmaq-
la, ümumilikdə 10 nəfərlə təmsil 
olunduq. Sevindirici məqam isə 
təmsilçilərimizin 2 kateqoriya 
üzrə ölkə bayrağını ən yüksək 
zirvəyə qaldırmaları oldu. Belə 
ki, 50+ yaş kateqoriyasında 
Marina Abramenko bütün rəqib-
lərini məğlub edərək çempion 
oldu. 40+ yaşda cütlüklərin ya-
rışında isə Marina Abramenko/
Fərəh Şəmsiyevə cütlüyü bütün 
rəqiblərini məğlub edərək çem-
pion oldular. Bu ölkəmizin bu 
reytinq səviyyəsindəki ən böyük 
uğuru idi. Ümumilikdə çox gözəl 
xatirələri özündə birləşdirən bu 
səfərə görə bütün iştirakçılara 
və tərəfdaşlara öz təşəkkürümü 
bildirirəm.

azərbaycanda tennisin po-
pulyarlaşması üçün nə kimi 
səyləriniz var? 

Bizim bütün səylərimiz bu is-
tiqamətdədir. İdmanda belə bir 

qayda var ki, ölkədə hər hansı 
bir idman növü populyar olma-
sa bu növdə uğurlu idmançıla-
rın sayı bir o qədər az olacaq. 
İdmanın populyarlaşması isə 
valideynlərin yönləndirilməsin-
də mühüm rol oynayır.  Eynilə 
tennis nə qədər populyar olarsa 
bu növə olan maraq bir o qədər 
artacaq və idmançı sayı çox 
olacaq. Kiçik bir nümunə verim: 
Federeri, Nadalı, cokoviçi tanı-
mayan adam heç vaxt övladını 
bu növdə idmançı olmaq üçün 
yetişdirməz.

klubunuzun gələcək hə-
dəfləri nədən ibarətdir? hansı 
sahələrdə böyüməyi planlaş-
dırırsınız?

Klubumuzun hədəfləri dəyiş-
məzdir. Bizim məqsədimiz hər 
il daha da inkişaf etmək və əv-
vəlki ildən daha böyük uğurlara 
imza atmaqdır. Addım-addım 
Azərbaycan tennisinin inkişafına 
dəstək olmaqdır.

azərbaycanda tennisin 

gələcəyi ilə bağlı son fikirləri-
nizi bölüşə bilərsinizmi?

Biz Qalib Xalqın nümayən-
dələri olaraq istənilən sahədə 
uğurlar qazanmağa qadir oldu-
ğumuzu dəfələrlə sübut etmişik. 
Düşünürəm ki, bütün sahələrdə 
olduğu kimi tennisdə də inkişaf 
olacaq və gücümüzü tennisdə 
də sübut edəcəyik. Lakin onu 
da vurğulamalıyam ki, bunun 
üçün düzgün idarəçilik düşün-
cəsi, dərin köklü bir təməl və 
məsuliyyətli iş tələb olunur. Belə 
olan halda gələcəyə ümidli ol-
maq olar.

oxuculara və tennis 
həvəskarlarına çatdırmaq 
istədiyiniz hər hansı mesaj 
varmı?

İdmanı sevin, tennisi sevin, 
tennissiz qalmayın. Hər ŞEY 
Öz əLİNİzDəDİr!

zaur müəllim, müsahibəyə 
görə təşəkkür edir, işlərinizdə 
uğurlar arzulayırıq.

Vidadi Baxşiyev
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sərbəst GüləşçiləriMiz 
rəqib tanıMadı

Aprel ayının 5-7 tarixlərində Bakı güləş üzrə Avropa 
Olimpiya Təsnifat turnirinə ev sahibliyi edib. Milli Gim-
nastika Arenasında keçirilən açılış mərasimində Azərbay-
can Güləş Federasiyasının vitse-prezidenti, dünya Güləş 
Birliyinin (uWW) büro üzvü namiq Əliyev və uWW-nin 
vitse-prezidenti Teodoros Hamakos iştirak edib.

tədbir "talant şou" rəqs qrupunun çıxışı ilə başlayıb. Ar-
dınca iştirakçı ölkələrin bayraqları arenada nümayiş olunub. 
Azərbaycanın Dövlət Himninin səsləndirilməsindən sonra 
Namiq əliyev tədbir iştirakçılarını salamlayaraq idmançılara 
uğurlar arzulayıb.
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Öz çıxışında idmançıları, məşqçiləri, rəsmi 
şəxsləri və azarkeşləri salamlayan teodoros Ha-
makos yarışa yüksək səviyyədə ev sahibliyi etdiyi 
üçün Azərbaycana xüsusi təşəkkürlərini çatdırıb.

Avropa Olimpiya təsnifat turnirdə 33 ölkədən 

297 güləşçi   Olimpiadaya vəsiqə uğrunda mü-
barizə aparıb. Lakin təsnifat turniri hər çəkidə 
yalnız 2 idmançıya Paris-2024-ə vəsiqə qazan-
maq şansı verib. Yarışda Azərbaycanı 14 güləşçi 
təmsil edib.

Azərbaycan millisi üç gün davam edən yarışda 
Paris-2024 Yay Olimpiya Oyunlarına 5 lisenziya 
qazanıb. təəssuflər olsun ki, turnir yunan-roma 
və qadın güləşçiləmiz üçün uğursuz alınıb. Bütün 
vəsiqələr sərbəst güləşçilərin hesabındadır. Yarı-
şın son günündə Milli Gimnastika Arenasının xal-

çasına çıxan 5 pəhləvanımız məğlubedilməzlik 
nümayiş etdiriblər. Bütün görüşlərdə qələbələri 
sıralayan əliabbas rzazadə (57 kq), Hacı əliyev 
(65 kq), turan Bayramov (74 kq), Osman Nur-
maqomodov (86 kq) və Giorgi Meşvildişvili (125 
kq) Fransa paytaxtına bilet qazanıblar. 
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Beləliklə, sərbəst güləşçilərimiz öncədən li-
senziya qazanan Maqomedxan Maqomedov-
la (97 kq) birgə Parisə tam heyətlə yollanaraq, 
bütün çəkilərdə medallar üçün mübarizə apa-
racaqlar. Beləcə sərbəst güləş yığmamız üçün 

təsnifat turnirləri başa çatıb. Yığmamız son şans 
kimi dəyərləndirilən İstanbuldakı Dünya Olimpiya 
təsnifat turnirinə gatılmayacaq. Onların Bakıda-
kı uğur estafetini türkiyədə digər yığmalarımız 
qəbul etməli olacaq. 
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2023/24-cü illər mövsü-
mündə tarixində ilk dəfə 
ueFA Avropa Liqasında 
1/8 final mərhələsinə kimi 
irəliləməyi bacaran “Qa-
rabağ” dünya mediasının 
da diqqət mərkəzindədir. 
Almaniyanın məşhur “Ki-
cker” nəşri növbəti dəfə 
“Qarabağ” haqqında yazı 
dərc edib.

tanınmış həmyerlimiz rasim 
Mövsümzadənin müəllifi oldu-
ğu məqalə “Məşqçi Qurbanov 
gözəl işlər görür” adlanır və “Qa-
rabağ”ın baş məşqçisi Qurban 
Qurbanova həsr olunub:

“Müqayisə qaçılmazdır: 
“Qarabağ” 2008-ci ilin yayın-
da o vaxt 36 yaşı olan Qurban 
Qurbanovu baş məşqçi təyin 
edəndə Frank Şmidt on ay idi 
ki, “Haydenhaym”ı çalışdırırdı, 
Kristian Ştreyx “Frayburq”un 
gənclər komandası ilə Almani-
ya çempionu olmuşdu (qeyd: 
adları çəkilənlər hazırda Alma-
niyada eyni komandanı ən uzun 
müddət çalışdıran məşqçilərdir). 
Azərbaycan millisinin keçmiş 
oyunçusu da ölkənin ən uğurlu 
klubu kimi formalaşdırdığı “Qa-

rabağ”a indiyədək meydandan 
kənarda rəhbərlik edir.

Qurbanovun “Qarabağ”la 
doqquz çempionluğundan 2014-
cü ilə təsadüf edən birincisinə 
nail olmasına altı il vaxt lazım 
gəlmişdi. İndi isə klub ardıcıl 10 
mövsümdür Avropa turnirlərinin 
qrup mərhələsində təmsil olunur. 
Bakıda keçirilən ilk oyunda lever-
kuzenlilər yaxşı başa düşdülər ki, 

beynəlxalq təcrübəyə malik bu 
komandanı qiymətləndirməmək 
olmaz.

Vaxtilə hücumçu olan məşqçi 
komandasına da hücum futbolu 
oynadır. Onun oyunları kənardan 
təmkinlə izləməsi və bu özünəi-
namı futbolçularına da aşılama-
sı xüsusilə diqqəti çəkir. Üstəlik, 
Qurbanov ölkəsindən kənarda da 
“Cənab Fair Play” kimi tanınır. O, 
2022-ci ildə Konfrans Liqası pley-
off mərhələsinin “Marsel”lə cavab 
matçında oyunçularından biri əllə 
qol vuranda, qayda pozuntusunu 
görməyən hakimə bu barədə mə-
lumat verilməsini istəmişdi. Nəti-
cədə “Marsel” 3:0 hesabı ilə qalib 
gəlmişdi, ancaq “Bayer” belə ali-
cənablığa bel bağlamamalıdır”.

Ümumiyyətlə, Qurban Qurba-

nov hazırda bütün dünyada 15 
ildən artıq eyni komandanı çalış-
dıran nadir məşqçilərdəndir. 52 
yaşlı mütəxəssislə Avropanın ta-
nınmış klublarının da maraqlan-
dığı barədə məlumatlar yayılır.

Qurbanovun rəhbərliyilə “Qa-
rabağ”ın 2008-ci ildən indiyədək 
avrokuboklarda 162 oyun keçirdi-
yini və onlardan 65-də qalib gəldi-
yini də xatırladaq.

22 спортсман  № 149 / 2024

S P O R T S M A NfUtbol

dünyaCa MəşhUr nəşr 
“qarabağ”dan yazıb
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qol vUranlar
Juninho – 6 qol
Leandro Andrade – 4
toral Bayramov – 3 (3 pen.)
Yassine Benzia – 3
Abdellah zoubir – 3
Kevin Medina – 1
Bəhlul Mustafazadə – 1
Marko Janković – 1
Matheus Silva – 1
Nəriman Axundzadə – 1

2023/24  avroPa  liqası
“qarabağ”ın “ilk 11”i
Andrey Lunyov
Marko Vešović
Kevin Medina
Bəhlul Mustafazadə
Elvin cafarquliyev
Marko Janković
Júlio romão
Leandro Andrade
Yassine Benzia
Abdellah zoubir
Juninho



Əgər hansısa komanda 
finişə 8 tur qalmış ən yaxın iz-
ləyicisini 26 xal qabaqlayaraq 
çempionluğu qazanırsa, bu, 
nəyin göstəricisidir? Çempi-
on aşkar güclüdür, ya rəqiblə-
ri çox zəifdir? 

Bizim Premyer Liqanın timsa-
lında hər iki ehtimalın mümkün-
lüyünü vurğulaya bilərik.

Azərbaycan çempionu Av-
ropada futbolçularının ümumi 
transfer dəyərinə görə özün-
dən 8-9 dəfə bahalı komandaya 
(“Braqa”) qalib gələ, özündən 40 
dəfə bahalı komanda (“Bayer”) 
ilə də başa-baş mübarizə apa-
ra bilir. Ölkə çempionatında isə 
ən azı 2-3 klubun dəyəri “Qara-
bağ”a aşağı-yuxarı yaxın olsa 
da, çempion bu və digər rəqiblə-
rini dörd-beş, hətta altı top fərqilə 
rahat məğlub etməyi bacarır.

“Qarabağ”ın nümunəsi onu 
göstərir ki, qiyməti baha olmayan 
keyfiyyətli oyunçularla Avropada 
müəyyən uğurlar əldə etmək, 
milli çempionatda da “bir ayaqla” 
titul qazanmaq mümkündür. İndi 
Azərbycan təmsilçisi UEFA-nın 
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avroPada “toP 60”a daXil olan 
“qarabağ” və diGərləri
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klub reytinqində “top 60”a daxildir və “Qalata-
saray”, “Dinamo Kiyev”, “Monako”, “Valensi-
ya”, “Anderlext” kimi məşhur klublardan daha 
yüksək mövqedədir.

Məsələn, “Dinamo zaqreb” Xorvatiya, “Fe-
rentsvaroş” da Macarıstan futbolu üçün nədir-
sə, hazırda “Qarabağ” da Azərbaycan futbolu 
üçün odur...

Avropanın zəif çempionatlarından biri olan 
Uelsdə də tNS klubu çempionluğunu vaxtın-
dan əvvəl təmin edib. Həmçinin İtaliyada “İn-
ter”, Fransada PSJ, Slovakiyada “Slovan”ın 
aşkar üstünlüyü var.

“Qarabağ”ın Avropa Liqasında çətin anlar 
yaşatdığı “Bayer”in axırıncı yeddi tur ərəfəsin-
də “Bayern Münhen“dən 13 xal irəlidə olması 
isə hazırkı futbol mövsümünün ən böyük sen-
sasiyalarından biridir – Leverkuzen təmsilçisi 
artıq aprelin sonuna doğru tarixində ilk çempi-
onluğu rəsmiləşdirə bilər.

...Son on ildəki Azərbaycan çempionatla-
rına nəzər salsaq, “Qarabağ”ın yalnız 2014 
və 2015-ci illərdə qazandığı çempionluqlar-
da “İnter”in onunla “dirəşdiyini” və aralarında 
cəmi 5 xal fərqinin olduğunu görərik.

Çempion 2015/16 mövsümündə gümüş 

mükafatçını 22 xal, 2021/22-də isə 19 
xal qabaqlayıb, bu dəfə isə üstünlük 
daha fantastik rəqəmə yüksələ bilər – 
çempionatın sonunadək 26 xallıq fərqin 
hansı həddə çatacağını özünüz təsəvvür 
edin.

Qalibin əvvəlcədən bilindiyi çempio-
nata azarkeş marağının böyük olması 
mümkündürmü?

“Qarabağ”ın vaxtilə Çempionlar Liqa-
sında “roma” və “Çelsi”, Avropa Liqa-
sında “Arsenal”la qarşılaşmalarını Bakı 
Olimpiya stadionunda 60 mindən çox 
azarkeş izləyib. Həmin arenadan təx-
minən iki dəfə az tamaşaçı tutumuna 
malik “tofiq Bəhramov”da da beynəlxalq 
oyunlara, əsasən, 30 mindən çox azar-
keş gəlir. 

Deməli, ölkəmizdə futbola böyük ma-
rağın olması şübhəsizdir, sadəcə futbol-
sevərlərə təqdim edilən “tamaşalar”da 
fərq var. “Qarabağ”ın avrokuboklardakı 
çıxışı zamanı stadionların dolması, milli 
çempionat oyunlarına isə, demək olar ki, 
min nəfərdən az azarkeşin gəlməsi onu 
göstərir ki, azarkeşlərə əsl müzabizə və 
rəqabət, bir sözlə, Avropa səviyyəli fut-
bol maraqlıdır.

Rasim Mövsümzadə
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kosovo Millisi üzərində 
tariXi qələbə!

25 fevral 
2024-cü il 
azərbaycan 
basketbolu 
üçün əlamət-
dar bir gün 
kimi tarixə 
düşdü. Uzun 
illərdən son-
ra kişilərdən 
ibarət basket-
bol millimiz, 
"sərhədçi" 
idman Mərkə-
zinin tam dolu 
tribunaları 
önündə dünya 
çempionatının 
təsnifat mər-
hələsinin qrup 
oyununda 
kosovo yığma-
sını qəbul etdi.
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Həqiqətən də, həmin gün basketbol adına əsl bay-
ram abu-havası var idi. Yerli basketbol həvəskarlarının 
bu oyuna inanılmaz diqqət və marağını görən millimi-
zin üzvləri, birbaşa qələbəyə köklənmişdilər. Bundan 
əlavə, görüş bir zamanlar oyunçu kimi Azərbaycan 
basketbolunda öz sözünü demiş tahir Baxşıyev üçün 
də millinin baş məşqçisi kimi yerli publika önündə ilk 
ciddi sınaq idi. O, millimizin uzun fasilədən sonra doğ-
ma divarlar arasında keçirilən bu oyununun əhəmiy-
yətini çox yaxşı dərk edirdi. rəqib isə, hər zaman güc-
lü basketbol ənənələri olan keçmiş Yuqoslaviyanın bir 
parçası olan əzmkar və döyüşkən Kosovo millisi idi. 

Uzun zamandır bir 
yerdə basketbol oyana-
yan güclü rəqiblə oyun-
da millimiz əsl gücünü 
göstərdi. əslində koman-
damız oyuna pis baş-
lamadı. Hərçənd bəra-
bər mübarizə şəraitində 
keçən görüşün ilk hissə-
sində kosovolular təcrü-
bə amilinə görə daha ha-
zırlıqlı görünürdü. Elə 
bunun məntiqi nəticəsi 
kimi rəqib fasiləyə 44:43 
hesablı üstünlüklə yol-
landı. Üçüncü dövrədə 
də eyni ssenari dəyiş-
mədi. Amma millimiz 
son periodda vəziyyəti 
xeyrinə dəyişə bildi. Yığ-
mamızın təcrübəli üzvü 
Orxan Aydının parlaq 
oyunu, komandamızın 
digər üzvlərinin bir-birini 
sığortalaması sonda öz 
sözünü dedi. 
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Nəticədə millimiz Koso-
vo seçməsi üzərində 87:77 
hesablı tarixi qələbə qazan-
dı.  Görüşü 27 xal, 11 riba-
und ilə tamamlayan Orxan 
Aydın, oyunun ən dəyərli 
basketbolçusu seçildi. 

tarixi qələbədən sonra federasiya prezidenti Emin əm-
rullayev və gənclər və idman naziri Fərid Qayıbov, millimizin 
üzvləri ilə görüşərək onları səmimi qəlbdən təbrik etdilər.

Sözün əsl mənasında bu qələbə millimizdən əlavə Azər-
baycan basketbolsevərlərinin də qələbəsi idi.
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Ümid edirik ki, komandamız qarşıdakı oyunlarda da əsl gücünü 
nümayiş etdirərək hədəfə doğru bir qədər də yaxınlaşacaq. Bəli, 
artıq əminliklə deyə bilərik ki, Azərbaycan baskebolu etibarlı əllər-
dədir və onun gələcəyi var!

Sənan Əliyev
ABF-nin mətbuat katibi



Aprel ayının 2-si AF-
FA-nın növbəti Hesa-
bat-Seçki Konfransı keçi-
rilib. 

Konfransın gündəliyində AF-
FA-nın baş katibinin hesabat 

xarakterli məruzəsi, maliyyə 
hesabatları, müstəqil auditorun 
hesabatı və AFFA prezidenti və-
zifəsinə, həmçinin İcraiyyə Ko-
mitəsinə seçkilərin keçirilməsi 
yer alıb. Qeyd edək ki, AFFA-nın 

hazırkı prezidenti rövnəq Ab-
dullayev öz namizədliyini irəli 
sürmədiyinə görə AFFA prezi-
dentliyinə cəmi bir nəfərin na-
mizədliyi qeydə alınıb. 

Konfransda bu vəzifəyə ye-
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affa-nın yeni Prezidenti 
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ganə namizəd olan Azərbaycan 
Dövlət Neft Şirkətinin (SOcAr) 
prezidenti və "Neftçi"nin Müşa-
hidə Şurasının sədri rövşən 
Nəcəf AFFA-nın 4-cü prezidenti 
seçilib.

Xatırladaq ki, 1992-ci ildə ya-
radılan quruma bunadək Fuad 
Musayev (1992-2003), ramiz 
Mirzəyev (2003-2007), Elşad 
Nəsirov (2007-2008) və rövnəq 

Abdullayev (2008-2024) rəhbər-
lik ediblər. 

Milli assosiasiya rəhbəri se-
çildikdən sonra "Neftçi"nin Mü-
şahidə Şurasının sədri vəzifə-
sindən gedən rövşən Nəcəf 
bildirib: "Qısa müddət ərzində 
yeni strategiya müəyyənləşdir-
məliyik. Ancaq bunu tətbiq et-
mək üçün vaxta ehtiyac olacaq. 
Futbolumuzun inkişafı üçün 

vaxt və infrastruktur lazımdır. 
əlimizdən gələni edəcəyik ki, 
daha böyük nəticələr qazanaq. 
Uşaq futbolunun inkişafına, 
azarkeşlərin stadionlara cəlb 
olunmasına çalışacağıq. Buna 
görə də yeni plan hazırlayaca-
ğıq. İstənilən layihəni həyata 
keçirmək üçün maliyyə önəm-
lidir. Vəsaitin dövlətdən deyil, 
özəl şirkətlərdən gəlməsini 
tənzimləmək istəyirik. Bunun 
üçün birgə fəaliyyət göstərmək 
lazımdır.

Azərbaycan millisinin yeni 
baş məşqçisi də qısa müddətdə 
məlum olacaq. Bir neçə məşqçi 
ilə danışıqlar aparılıb. əslində 
məşqçi təyinatı rəsmiləşməliydi. 
Sadəcə, onların istəyi ilə adları 
açıqlaya bilmirik. Yığmada yerli 
və ya əcnəbi baş məşqçinin ol-
ması fərq etmir. əsas odur ki, 
ölkə futboluna fayda verəcək 
şəxs olsun". 

Daha sonra AFFA-nın yeni 
vitse-prezidentləri də bəlli olub. 
Bu postlara Elşad Nəsirov, Bala-
kişi Qasımov və Könül Mehdiye-
va təyin olunublar.

İcraçı vitse-prezident seçilən 
Sərxan Hacıyev isə eyni zaman-
da icraçı baş katib vəzifəsini da-
şıyacaq.
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Canni infantino
FIFA prezidenti

"Biz Azərbaycan futbolunun inkişafı 
üçün hər zaman əlimizdən gələni etmi-
şik”. Bu sözləri AFFA-nın Hesabat-Seç-
ki Konfransına videobağlantı vasitəsilə 
qoşulan FIFA prezidenti Canni İnfantino 
deyib. O, Azərbaycan futbolunun inkişaf-
da olduğunu bildirib: İlk dəfə təşkil olunan 
"FIFA series" turniri Azərbaycanda da baş 
tutdu. Biz hər zaman ölkə futbolunun inki-
şafı üçün AFFA rəhbərliyi ilə müzakirələr 
aparmışıq. Ötən il qadın futbol millisi tarixi 
uğur qazandı. FIFA olaraq hər zaman AF-
FA-nın yanındayıq".

rÖvnəq abdUllayev
AFFA-nın eks-prezidenti

“20 ildir ki, Azərbaycan futbolunda çalışıram. Bu il-
lər ərzində Ermənistan təmsilçisi "Pünik"ə qarşı tarixi 
qələbəmizi çox yaxşı xatırlayıram. 2006-cı ildə isə Er-
mənistan çempionu bizimlə oynamaqdan qaçdı. Bun-
lar xoş məqamlardır. Təbii ki, məyusedici hisslər də 
var. Futbola dəstəyinə görə ən böyük təşəkkür Pre-
zident İlham Əliyevə düşür. Onun sayəsində klubla-
rımız sabit çıxış edirlər, maliyyə problemi yaşamırlar. 
Artıq liqamızın da səviyyəsi artıb.

Canni İnfantinoya və Aleksander Çeferinə də öz 
minnətdarlığımı bildirirəm. Hər iki qurum hər zaman 
ölkə futbolunun inkişafı üçün səy göstərib.

Son olaraq AFFA-ya da təşəkkür edirəm. Hər 
şeyə görə çox sağ olun. Artıq futbola azarkeşlik edə 
bilərəm".

sərvət yardıMCı
ueFA nümayəndəsi

"Azərbaycan futbolunun inkişafı üçün 
hər zaman əlimizdən gələni edəcəyik". Bu 
sözləri Türkiyə Futbol Federasiyasının vit-
se-prezidenti və UEFA İcraiyyə Komitəsi-
nin üzvü Sərvət Yardımcı deyib.

O, bu konfransda iştirak etdiyi üçün 
xoşbəxt olduğunu deyib: “Bizim də məqsə-
dimiz futbolu inkişaf etdirməkdir. Azərbay-
can futbolu inkişaf edir. "Qarabağ" Azər-
baycanı Avropada layiqincə təmsil edir. 
Komanda tarixi uğurlar qazandı. Bu da 
ölkə futbolunun inkişaf etdiyinin göstərici-
sidir".
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elXan MəMMədov
FIFA-nın Avropa Milli Assosiasiyaları 
departamentinin direktoru

"Rövnəq Abdullayev AFFA-ya rəhbərlik etdi-
yi 16 illik dövrdə çoxlu işlər görüb. Onunla birgə 
çalışdığım üçün böyük fəxr hissi keçirirəm. 15 il 
burada birlikdə işləmişik. Əvvəllər sizin qarşınız-
da çıxış etmədən öncə hazırlaşırdım. Ancaq bu 
dəfə düşündüm ki, hazırlaşmayacaq, ürəyimdən 
keçənləri deyəcəyəm. R.Abdullayev bu müddət-
də öz bilik və təcrübəsini əməkdaşlarla bölüşdü. 
Onunla işləmək təcrübəsi beynəlxalq karyeramda 
mənə çox kömək olur.

AFFA-nın yaratdığı tədris sistemi də çox vacib 
idi. UEFA ilə birgə məşqçi kursları yaradıldı. Ha-
zırda fəaliyyət göstərən mütəxəssislər həmin sis-
temdən çıxıblar. İdarəçilik də olduqca önəmlidir. 
Sevindirici haldır ki, bu gün Azərbaycanda futbol 
menecerləri yetişir. AFFA-nın daxilində, klublarda 
menecerlər yüksək səviyyədə çalışırlar. Futbol 
mütəxəssislərinin yanımızda olmasına ehtiyacı-
mız var. Onların təcrübəsindən yararlanmaq bi-
zim üçün mühümdür".

Hesabat-Seçki Konfran-
sından sonra AFFa preziden-
ti Rövşən nəcəf jurnalistlərin 
suallarını cavablandırıb. 
- azərbaycan futbolunda nə 

kimi dəyişikliyə nail olacağıq?
- zaman lazımdır. Gənc fut-

bolçulara şans verilməsi, qarşıya 
qoyulan hədəflərin dəqiq olması 
və s. Biz bütün amilləri nəzərə 
alırıq. Uğurlu komandanı yarat-
maq üçün zaman lazımdır.

- azərbaycan futbolu ilə bağ-
lı yeni bir plan hazırdır? əsas 
məsələ klubların maliyyə prob-
lemidir. dövlət tərəfindən ma-
liyyə dəstəyi nəzərdə tutulub?

- Qarşıya qoyulan vəzifələr-
dən biri bu hədəfləri özündə əks 
etdirən planın hazırlanmasıdır. 
Biz artıq dövlətdən vəsaitin ay-
rılması deyil, özəl sponsorlardan 
maliyyə dəstəyini gözləməliyik. 
Daha çox sponsor cəlb olunsa, 
azarkeş də artacaq. Bu halda da 
maliyyə dəstəyi daha çox olacaq.

- Milli komandanın baş 
məşqçisi yerli, yoxsa əcnəbi 
olmalıdır?

- Bununla bağlı ötən ilin de-
kabrında İşçi Qrup yaradılıb. Bu 
proses tamamlanmaq üzrədir. 
Artıq görülən işlərin rəsmiləşməsi 

qalıb. Bununla bağlı danışıqlar da 
başa çatıb. Bu məsələ gələcək-
də də müzakirə olunacaq. Azər-
baycan millisindən gözlədiyimiz 
oyun tərzinə uyğun mütəxəssis-
lərin bizim strategiyamıza uyğun 
olub-olmaması ilə bağlı düşünə-
cəyik. Gələcəkdə bundan sonrakı 
məşqçi, baxış bucağı, bilik, dəyər 
və s. kimi amillərə baxılacaq.

- son illər ərzində affa-nın 
rəhbərliyi mediadan uzaq idi. 
bəs sizin media ilə əlaqəli bir 
fikriniz var? yəni biz sizi tez-
tez görə biləcəyik?

- Futbolun inkişafı ona aid olan 

şəxslərin hər birinə aiddir. Bizim 
üçün media futbolun ayrılmaz 
bir parçasıdır. AFFA-nın istədiyi 
məqsədə nail olması üçün bizə 
sizin köməyiniz də lazımdır. Buna 
görə sizinlə danışıqlar, iclaslar və 
fikir mübadiləsi aparılacaq. Bu 
baxımdan media ilə AFFA olaraq 
daha sıx işləyəcəyik. Dediyimiz 
strategiya üzərində iş aparandan 
sonra media ilə görüş keçirərik. 
"Media ilə amma mediasız" adlı 
problemlər və gözləntilər barədə 
rahat şəkildə müzakirə edərik. 
Nəyə görə qapalı qapılar arxa-
sında dedim, ona görə ki, daha 
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rahat müzakirə apara bilək. təbii 
ki, peşəkar şəkildə suallarınız ol-
duğu təqdirdə mən və ya həmkar-
larım cavablandıracaq.

- biz milli komanda səviyyə-
sində ciddi uğur görməmişik. 
siz bizim üçün son ümidsiniz. 
bəs veteran futbolçulardan 
necə yararlanacaqsınız?

- əslində bu sualın cavabını 
əvvəldə də bildirdim. Futbol ic-
masının hamısının səsini eşidib, 
bəhrələnəcəyik. Onlarla bağlı da 
müəyyən fikirlərimiz var. Master 
klassların keçirilməsi, müəyyən 
tədbirlərin aparılması barədə də 

danışacağıq. Futbol müxtəlif ele-
mentləri özündə ehtiva edir.

- Ölkə çempionatı başa ça-
tır və "qəbələ" gələn mövsüm 
çıxış etməyə də bilər. bu barə-
də nə düşünürsüz?

- İcraiyyə Komitəsində bütün 
qərarları hamımız birlikdə verə-
cəyik. Gələcək müzakirələrimiz-
dən biri də klublarla və çempi-
onatla bağlı olacaq. Bu mövzu 
təhlil tələb edir. Hər hansı qərarı 
verərkən Azərbaycanda və dün-
yada istifadə olunan təcrübədən 
istifadə edəcəyik.

- bir çox idman növlərində 

federasiya prezidentləri işləri 
kiməsə yönəldir, özləri geri çə-
kilir. siz yeni kral kimi bütün iş-
ləri özünüz görəcəksiniz, yox-
sa vitse-prezidentlərə həvalə 
edəcəksiniz?

- Mən kral deyiləm və özümü 
kral hesab etmirəm, heç vaxt da 
hesab etməyəcəm. Futbol böyük 
ailədir. Burada birlikdə çalışmaq 
lazımdır. Uşaqlıqdan məhəllə fut-
bolu oynayan, daha sonra peşə-
kar futbol oynamasam da, bu, 
mənim sevdiyim idman növüdür. 
Burada mən həm peşəkar, həm 
də şəxsi sevgimin təcəssümü 

kimi futbola baxıram. Bu yalnız 
bir nəfərin işi deyil. Mən fəal ola-
raq bu işə cəlb olunacam. Mənə 
həmkarlarımın, medianın və digər 
futbol ictimaiyyətinin nümayən-
dələrinin köməyi lazım olacaq.

- Milli komanda udanda da, 
uduzanda da tənqid olunur. 
bu, maraqların futbol üzərində 
toqquşmasıdır, ya başqa amil-
lər bu fikirlərə təsir edir?

- Sualı cavablandırmaq çə-
tindir. Bu bir, iki nəfər tərəfindən 
olmur. Hansısa məsələni kimsə 
müzakirə edirsə, bu, o demək 
deyil ki, bu hər kəsin fikridir. Azər-

baycanı təmsil edən yığmamızın 
bəzi uğurlarında eyni ilə uğur-
suzluqlarında yanında olmalı-
yıq. Öz fikirlərimizi bölüşməliyik, 
amma unutmamalıyıq ki, onların 
da ailələri, yaxınları var. Milli ko-
manda bizim şərəf məsələmizdir. 
Bəzən biz xarici çempionatlarda 
görürük ki, uduzan komandalar 
alqışlarla meydanı tərk edir. Bu 
futboldur. Hər şey ola bilər.

- affa-da baş katib postu 
boşdur. "neftçi"dən kimisə bu-
rada görə bilərik?

- Bununla bağlı prosedurla-
ra, nizamnamənin tələblərinə 

uyğun olaraq qərarlar veriləcək. 
Qısa müddətdə lazımi məsələlər 
müzakirə edib təşkilati strukturla 
bağlı dəyişikliklər ola bilər. Han-
sısa departamentin tərkibində 
dəyişikliyin edilməsi normaldır. 
Elə də ola bilər ki, dəyişiklik et-
məyək. Mən "Neftçi"də Müşahidə 
Şurasındakı işimə bu gündən eti-
barən xitam verirəm. "Neftçi"dən 
kiminsə AFFA-ya gəlməsi həmin 
qurumun və şəxsin öz qərarla-
rından asılıdır. Bu tək "Neftçi"dən 
yox, digər klublardan da ola bilər.

Kamal Rza
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«крутейший боец»
Украинский боксер Александр Усик 

родился 17 января 1987 года в Севасто-
поле. В детстве он занимался народны-
ми танцами, дзюдо и футболом, играл 
за юношескую команду «Таврии». В бокс 
Усик пришел в 15 лет и на первой же 
тренировке, по его словам, «получил по 
полной». Это задело юного спортсмена, 
и он начал тренироваться с удвоенной 
силой.
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Первым серьезным успехом Усика в боксе стала 
победа на чемпионате мира 2011 года. На Олимпий-
ские игры 2012-го он уже ехал капитаном сборной 
Украины. Усик успешно прошел турнир, победил в 
финале итальянца Клементе Руссо и стал олимпий-
ским чемпионом в весовой категории до 91 кг.

В 2018 году украинский боксер стал абсолютным 
чемпионом мира в первом тяжелом весе, одержав 
победу в финале турнира WBSS над россиянином 
Муратом Гассиевым. После этого Усик был признан 
лучшим боксером года изданиями Sports Illustrated и 
the ring, Boxingtalk и Yahoo Sports.

В 2021 году 
Усик стал чем-
пионом мира в 
профессиональ-
ном боксе по 
версиям WBA 
super, WBO, IBF, 
IBO. Он отобрал 
четыре чемпион-
ских пояса у Энди 
Джошуа. После 
боя британский 
боксер назвал 
Усика «крутейшим 
бойцом». «Ты не 
сильный! Но как 
ты побил меня? 
Как? (…) Поапло-
дируйте ему – как 
чемпиону мира 
в супертяжелом 
весе. Этот парень 
феноменальный 
талант, мы будем 
болеть за него», – 
сказал Джошуа.
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Действительно, у Усика не самый мощный удар среди тя-
желовесов – его сила 350-400 кг. При этом украинский бок-
сер обладает отличной скоростью.

После присоединения Крыма к России в 2014 году уро-
женец Севастополя Усик не стал получать российское граж-
данство. Он остался жить на Украине, построил дом в при-
городе Киева, но периодически приезжал на полуостров.
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yeni hyUndaı GrandeUr və sonata
Hyundai Avtomobillərinin ölkəmizdəki rəsmi distributoru AuTO 
Azərbaycan şirkəti 7 –ci nəsil tam yeni GRAndeuR və SOnATA 
modellərinin rəsmi təqdimat mərasimini keçirdi. Fevral ayının 29-u 
baş tutan mərasimdə tanınmış incəsənət nümayəndələri, avtomobil 
sektorunun sayılıb-seçilən simaları və media nümayəndələri istirak 
etdi. 
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tanınmış tele-jurnalist, 
aparıcı ceyhun əlinin qonaq-
ları salamlama nitqindən son-
ra AUtO Azəraycan şirkətinin 
direktoru Emil İsmayılov, av-
tomobil sektorunda baş verən 
ən son dinamik tendensiya-
lar, şirkətin ölkəmizdəki 30 il-
lik fəaliyyəti, Dost Koreya və 
Azərbaycan arasında siyasi, 
iqtisadi əlaqələr və Hyun-
dai brendinin istər qlobal və 

istərsə də ölkəmizdəki uğur-
ları haqqında məlumat verdi. 
Həmçinin şirkət direktoru Emil 
İsmayılov danışıq nitqində 
Hyundai GrANDEUr və SO-
NAtA modellərinin Azərbay-
can alıcılarının ən çox rəğbət 
göstərdiyi modellərdən oldu-
ğuna vurğuladı.

tədbir zamanı, Hyundai 
markasının ölkəmizdə 2010-
cu ildən həyata keçirdiyi “Sən 

də varsan”, “Ailəsini qəza-
da itirmiş uşaqlara yardım”, 
“Yaşıl ofis”, “zolağı Pozma”, 
“Uşaqlar üçün yol hərəkəti 
qaydaları kitabçası”, “Parlaq 
gələcək naminə qaç”, “Hyun-
dai run” və s. KSM layihələri 
və eləcə də Hyundai markası-
nın 2045-ci ilə qədər 0 emisya 
karbon neytralığı brend vizyo-
nu ilə bağlı məlumatlar verildi.



40 спортсман  № 149 / 2024

S P O R T S M A NtəqdiMat

Daha sonra, Hyundai ru-
siya regional ofisinin direktoru 
Kanq Byung Jeon qonaqlara 
“Salam Aleykum” deyərək 
nitqinə başlayıb və AUtO 
Azərbaycan şirkəti ilə Hyun-
dai markasının 30 ilə yaxın 
davam ədən partnyorluğun-
dan məmnunluq hissini bildi-
rib.

tədbir son zamanlar hər 

mahnısı, buraxdığı albomları 
və klipləri ilə çox bəyənilən, 
mahnıları məşhur musiqi 
platformalarında top 10-a 
düşən bəstəkar və müğənni 
AİSEL-in müsiqili şousu ilə 
davam etdi. 

rəsmi çıxışlar, musiqili şou 
bitdikdən sonra ölkənin ən is-
tedadlı yaradıcı heyətinin, ən 
qabaqcıl işıq üzrə rəssam, 

qrafistlərin və musiqiçilə-
rin iştirakı ilə Azərbaycanda 
ilk dəfə avtomobil təqdimatı 
üçün özəl bəstələnmiş mu-
siqili şou ilə Hyundai GrAN-
DEUr və SONAtA modelləri 
ictimaiyyətə təqdim olundu. 
Bu musiqi gənc Azərbaycan 
musiqiçiləri tərəfindən yazı-
lıb və milli alətlərimiz tar və 
tütəkdən istifadə olunub.  
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Daha sonra Auto Azərbay-
can şirkətinin Marketinq de-
partamentinin müdir müavini 
tural Məmmədov səhnəyə 
çıxaraq qonaqları salamla-
yıb və modellərlə bağlı ət-
raflı məlumat paylaşıb. tural 
Məmmədov çıxışında GrAN-
DEUr modelinin Hyundai 
brendinin flaqman sedanı ol-
duğunu və bu modelin 1986-

cı ildə ilk debütündən bu yana 
Koreya sedan bazarında li-
derlik etdiyini vurğulayıb. 

7-ci nəsil tam yeni GrAN-
DEUr modeli 2023-cü ilin 24 
aprelində 2023 red Dot Di-
zayn Mükafatını qazanaraq 
dünya səviyyəsində dizayn li-
derliyini təsdiqləmişdir. Mode-
lin ən diqqət çəkən cəhətlərin-
dən biri "Sameless Horizon" 

dizayn fəlsəfəsinə əsaslanan 
üfiqi istiqamətdə uzanan işıq 
texnologiyasıdır. Bu işıq tex-
nologiyası, ön hissədə para-
metrik zərgər işləməli radiator 
barmaqlığı ilə birləşərək mo-
delin iri həcmi və qabağındakı 
duruşu ilə diqqət çəkir. Bu işıq 
sistemi, modelin yan və arxa 
hissələrində də uzanaraq bü-
tün dizaynı tamamlayır.



Ölkəmizdə 1.6 turbo hib-
rid calligraphy və Standart 
komplektasiya seçimləri möv-
cuddur. 1.6 turbo hibrid mü-
hərriklə 180 at gücü təmin 
edir. Yeni nəsil Grandeur mo-
delinin bir spesifik xüsusiyyəti 
də, sürətlər qutusunun Sükan 
çarxının arxasında olmasıdır.

Yeni dizaynda təqdim olu-
nana Sonata 2019-cu ildə 
təqdim edilmiş 8-ci nəsil So-
nata modelinin imicini dəyiş-
dirir. İdman üslubunda aşa-
ğı əyilmə, agressiv kupeyə 
bənzər dizaynı, sinifdə lider 
xüsusiyyətləri və gələcəyə 
yönəlmiş innovativ yenilikləri 
ilə mütərəqqi bir model kimi 
yenidən doğulub deyə bilə-
rik. Ümumiyyətlə bu dizayn, 
Hyundai-nin ‘Sensuous Spor-
tiness’ adlandırdığı həssas 
idman üslubunu təcəssüm et-
dirir. Hyundai-nin imzası olan 
Sameless horizon işıq tex-
nologiyası, üfuqi istiqamətdə 
uzanaraq Geniş radiator bar-
maqlığı ilə birləşir və modelin 
ön hissəsini daha dinamik və 
agressiv görünüşlü edir. Arxa 
tərəfdə yeni H-tail işıq sistemi 
SONAtA-nın geniş mövqe-
yini və yüksək texnologiyalı 
xüsusiyyətlərini təmin edir və 
dizaynı tamamlayır.

İdman üslubunda eksteyer 
görünüşünə uyğun olaraq, 
yeni SONAtA-nın interyeri 
müasir həyat tərzini dəstək-
ləyən yüksək texnoloji detal-
larla sürücü mərkəzli tərtibatı 
təmin edir. 12,3 düym rəqəm-
sal alətlər paneli, audio-video 
naviqasiya sistemi, alətlər pa-
nelinin alın şüşəsinə proyek-
siyasını təmin edən 12 düym 
Head up display, 12 ədəd 
Bose premium səs sistemi 
və digər bir çox xüsusiyyətlər, 
sürücülərə immersiv rəqəm-
sal təcrübə bəxş edir. Yeni 
SONAtA modeli ölkəmizdə 
2.0 Hibrid və benzinli mühər-
rik koplektasiya seçimləri ilə 
təklif olunur.
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Aprelin 1-i “neftçi”nin veteran futbolçusu 
Vaqif Sadıqovun 65 yaşı tamam oldu. 1959-cu 
ildə dünyaya gəlmiş sabiq yarımmüdafiəçi 
1981-1986, 1989-cu illər ərzində “neftçi”nin 
heyətində 126 oyun keçirib, 3 qol vurub. 1993-
1995, 2009-2010-cu illərdə “neftçi”nin baş 
məşqçisi olmuş Vaqif Sadıqov, Azərbaycan 
milli komandasını da çalışdırıb (1997-1998, 
2002, 2005, 2009). 65 yaşlı yubilyarın AZƏR-
TAC-a verdiyi müsahibəni təqdim edirik.
- əvvəlcə doğum gününüzü təbrik edirəm. 

bu gün vaqif sadıqov özünü neçə yaşında 
hiss edir?

- təşəkkür edirəm. Molla Nəsrəddinin bunun-
la bağlı yaxşı bir misalı var: “cavan yaşımda da 
bu daşı qaldıra bilmirdim, indiki yaşımda da”. İllər 
öncə necə idimsə, elə indi də eləyəm. Demək olar 
ki, dəyişən bir şey yoxdur. Özümü heç də pis hiss 

etmirəm. Hər kəsə də bu yaşda özünü ən azı mə-
nim qədər gümrah hiss etməyi arzulayıram.

- yəqin ki, bir çoxları kimi hədiyyə almağı 
sevirsiniz. yubileyinizdə sizin üçün ən gözəl 
hədiyyə nə olardı?

- Mənim üçün hədiyyə anlayışı çox böyükdür. 
Lakin fikrimcə, ən gözəl hədiyyə hörmətdir. Bunu 
hər şeydən üstün hesab edirəm. əzizlərimin do-
ğum günümdə məni yada salıb təbrik etməsi ən 
böyük xoşbəxtlikdir. Xaricdə yaşayan dostlarım 
da bu gün məni tək qoymadılar. Çox sağ olsunlar 
ki, hər zaman hörmət edirlər.

- 1 aprel həm də ümumdünya Gülüş Gü-
nüdür. belə bir gündə dünyaya gəlmək sizin 
üçün hansı mənanı ifadə edir?

- Sevindirici haldır ki, bu gün hamının üzün-
də təbəssüm var. Bu, çox xoşdur. Hər kəs gülür, 
bir-biri ilə zarafat edir. Arzum odur ki, heç kimin 

Vaqif 
Sadıqov

65
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üzündən gülüş əskik olmasın.
- yəqin ki, siz də nə vaxtsa aprelin 1-də ki-

misə aldatmısınız. ən inandırıcı 1 aprel zarafa-
tınız hansı olub?

- Düzünü desəm, zarafat etməyi xoşlayan de-
yiləm. Adətən mənimlə zarafat ediblər (gülür). 
Bu da məndə qıcıq hissi doğurmayıb, əksinə de-
yib-gülmüşük.

- Ömrünüzün böyük hissəsi futbolda keçib. 
buna görə peşman deyilsiniz?

- Xeyr, heç vaxt buna görə peşmanlıq yaşama-
mışam. Hətta deyərdim ki, bu həyatı bir daha ya-
şasaydım, yenə futbola həsr edərdim. Buna görə 
də olduqca xoşbəxtəm.

- bəzi insanlar öz yubileylərini təmtəraq-
lı keçirirlər. bəs siz necə, əlamətdar günlərdə 

dost-tanışı ətrafınıza yığmağı sevirsiniz?
- təmtəraqlı ad günü keçirməyi sevmirəm. ta-

nışlarım da məndən bu barədə soruşurlar. Ancaq 
mən buna üstünlük vermirəm. Bu gün çox şadam 
ki, AFFA rəhbərliyi ad günümü təbrik etmək üçün 
məni quruma dəvət etdi. Gün ərzində doğma ko-
mandam “Neftçi”nin rəhbərliyi ilə də görüşüm baş 
tutdu. Düzdür, həyatımda yalnız bir dəfə ad günü-
mü təmtəraqla keçirmişəm. O da 50 yaşıma tə-
sadüf etmişdi. Sevdiyim bütün dost və tanışlarımı 
birlikdə gözəl vaxt keçirmək üçün bir araya topla-
dım. Eyni komandada forma geyindiyim veteran 
futbolçular, mənlə birgə işləyən məşqçilər bir yerə 
yığışmışdılar. Belə bir gündə onları bir arada gör-
mək mənim üçün çox sevindirici idi.

- bu illər ərzində ən yaddaqalan xatirəniz 
hansı olub?

- Yaddaqalan anlarım çox olub. Geriyə dönüb 
baxanda insanın ağlına təkcə xoş yox, kədərli 
günlər də gəlir. Bu gün pis günləri yada salmaq 
istəmirəm. Xatirələr hədsiz çoxdur. Peşəkar futbo-
la addım atdığım ilk gün mənim üçün unudulmaz-
dır. “Neftçi” kimi bir kluba dəvət aldığım həmin an 
heç vaxt yadımdan çıxmaz. Bu mənim üçün çox 
önəmli və xüsusi bir hadisədir. İsgəndər cavadov, 
Asim Xudiyev, Anatoli Banişevski kimi mükəmməl 
oyunçularla çalışmaq mənim üçün böyük zövq idi. 
əslində Azərbaycanın bir çox ulduz oyunçularının 
adlarını çəkə bilərəm. Onlarla eyni meydançada 
futbol oynamaq əla hisslər idi.

- son olaraq, azərbaycan futbolunun gələ-
cəyi ilə bağlı arzularınızı eşitmək istərdik...

- Demək olar ki, 18 yaşımdan peşəkar səviyyə-
də futbolla məşğulam. Hər an, hər il, hər dəqiqə 
futbolumuzun tərəqqisini görmək istəyən adam ol-
muşam. İnanıram ki, bundan sonra da futbolumuz 
inkişaf edəcək və onların uğurlarını görüb birlikdə 
sevinəcəyik.
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Martın 18-də Milli 
Olimpiya Komitəsinin və 
Azərbaycan Atıcılıq Fede-
rasiyasının təşkilatçılığı 
ilə Bakı Atıcılıq Mərkə-
zində media nümayən-
dələri arasında pnevma-
tik tapançadan 10 metr 
məsafəyə atəşaçma üzrə 
yarış keçirilib.

Novruz bayramına həsr olun-
muş turnirin açılış mərasimin-
də Milli Olimpiya Komitəsinin 

vitse-prezidenti Çingiz Hüsey-
nzadə, Azərbaycan Atıcılıq Fe-
derasiyasının vitse-prezidenti 
zemfira Meftaxetdinova, Olimpi-
ya, dünya və Avropa çempionla-
rı ilə yanaşı, tanınmış idmançılar 

da iştirak ediblər.
Mərasimdə çıxış edən MOK-

un vitse-prezidenti Çingiz Hü-
seynzadə turnirin əhəmiyyətin-
dən danışaraq, müxtəlif media 
qurumlarında çalışan jurnalist-
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lərin bir araya gəldiyini bildirib: 
"əvvəllər biz bu cür yarışları 
şahmat və dama üzrə təşkil 
edirdik. Amma qərara aldıq ki, 
budəfəki yarışı güllə atıcılığı 
üzrə keçirək. Həyat bizə göstər-
di ki, bizim çətin anlarımızda 
Vətənin müdafiəsinə qəhrə-
man əsgərlərimizlə bərabər di-
gər peşə sahibləri, o cümlədən 

də media nümayəndələrimiz 
də qoşuldular. 2020-ci ildə 44 
günlük Vətən müharibəsində 
və ikinci Qarabağ müharibəsin-
dən sonrakı hərbi əməliyyatlar-
da media nümayəndələrimizi 
daima hərbçilərimizin yanında 
görmüşük. Bu yarışda iştirak 
edən media nümayəndələrimiz 
də çoxdur. Biz istəyirik ki, gələ-

cəkdə bu yarış ənənəvi xarakter 
alsın və hər il Novruz bayramı 
ərəfəsində Azərbaycanın idman 
mediasının nümayəndələri ilə 
görüşək. Bu işdə bizə dəstək 
olan Azərbaycan Atıcılıq Fede-
rasiyasının rəhbərliyinə və digər 
şəxslərə minnətdarlığımı bildi-
rirəm. Bu tədbirdə bizim məşhur 
idmançılarımız da iştirak edirlər. 
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Onlar idmanın müxtəlif növləri ilə məşğul olub və böyük nəticələr əldə ediblər və bu gün jurnalistlərə 
dəstək olmağa gəliblər. Bayram münasibəti ilə hər birinizi təbrik edir və yarış iştirakçılarına uğurlar 
arzulayıram. Qoy, güclü qalib gəlsin", - deyə Çingiz Hüseynzadə bildirib.

Azərbaycan Atıcılıq Federasiyasının vitse-prezidenti, Olimpiya çempionu zemfira Meftaxetdinova 
yarış iştirakçılarını salamlayaraq, istirakçılara uğurlar arzulayıb. Vitse-prezident həmçinin media nü-
mayəndələrini atıcılıq idman növü ilə məşğul olmağa dəvət edib.
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MOK-un ədalətli Oyunlar Komissiyasının sədri 
Xəzər İsayev media nümayəndələri arasında keçi-
rilən atıcılıq turnirinin əhəmiyyətindən danışaraq, 
yarış təşkilatçılarına minnətdarlığını bildirib.

tədbirdə çıxış edən gənc estrada ulduzları turan Səfərli, Gü-
nay Huseyinli və Mənsurə əliyeva Vətənə məhəbbət və qələbəyə 
həsr olunan mahnılar ifa edərək qonaqları salamladılar. 
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rəsmi çıxışlardan sonra "Sportsman" jurnalının adından Milli Olimpiya Komitə-
sinə və Azərbaycan Atıcılıq Federasiyasına xüsusi hədiyyələr təqdim olunub.

KİV nümayəndələri yarış haqda məlumatlandırıldıqdan sonra turnirə start verilib.

Yarışın baş hakimi Azərbaycan Atıcılıq Federasiyası tərəfindən təyin edilmiş respublika dərəcəli 
hakim rəsul Məmmədov, baş katibi beynəlxalq dərəcəli hakim Böyükxanım Astanova olub. Yarış 
iştirakçılarının hər birinə 15 güllə atmaq imkanı verilib. Bunlardan 5-i yoxlama, qalan 10 güllə isə xal 
toplamaq üçün atılıb. 
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“Olimpiya dünyası” qəzeti, “Sportsman” jur-
nalı, “olympic.az” və “BrendSport.az” saytının 
informasiya dəstəyi ilə keçirlən yarışda birinci 
yerə 65 xal toplayan Ləman Quluzadə ("saba-
hinfo.az" saytı) layiq görülüb. ArB telekanalının 
əməkdaşı Eltürk Həsənli 65 xalla ikinci, 64 xal 
toplayan “cBc Sport” telekanalının əməkdaşı 

zaur Abbasov isə üçüncü yeri tutub.
turnirdə ilk üç yerin qaliblərinə müvafiq ola-

raq, 300, 200 və 150 manat pul mükafatı və dip-
lom, 4-cü və 5-ci yerləri qazananlara isə yalnız 
diplom təqdim edilib. 

emil Hüseyn



banişevskinin çempionluğuna 
imkan verməyən, bəhramovun 

əngəl olduğu əfsanə
azərbaycan futbolunun əfsanəsi anatoli 

banişevski ssri yığmasının heyətində sovet 
komandası üçün uğurlu 1966 mundialında (4-cü 
yeri tutmuşdular) çıxış edəndə cəmi 20 yaşı vardı 
və ingiltərədə keçirilən dünya çempionatının ya-
rımfinalçıları arasında hamıdan cavan idi. ondan 
sonra ən gənc olan alman frans bekkenbauer isə 
tezliklə 21 yaşını tamamlayacaqdı...

Onların komandaları sözügedən yarışın yarımfi-
nalında qarşılaşmış, tez-tez hücumlara qoşulan Bek-
kenbauer həmin oyunda hətta əla qol vurmuş (künc 
zərbəsindən sonra ona çatan topu rəqibin cərimə mey-
dançasına daxil olmadan qapının yaxın küncünə gön-
dərmişdi), daha sonra kobudluğa görə xəbərdarlıq da 
almışdı.

Bizim Banişevskiyə gəlincə, ikinci hissənin əvvəlin-
də almanların cərimə meydançasında onu “aşkarcası-
na yerə yıxsalar da, hakim buna görə... künc zərbəsi” 
təyin etmişdi - sovet mətbuatının epizodla bağlı şərhi 
istehzadan başqa bir şey deyildi.

Banişevskinin komandası bütün ikin-
ci hissəni sayca azlıqda keçirərək məğlub oldu.  

the only defender to win the 
ballon d'or twice

the youngest players among the 1966 World 
Cup semi-finalists were 20-year-old anatoliy  
banishevskiy, azerbaijan's ‘golden player’ of the 
soviet Union team, and franz beckenbauer of West 
Germany, who was just under 21.

their teams faced each other for reaching the  
World cup final, where Beckenbauer scored against 
legendary Lev Yashin from outside the penalty area 
with a powerful shot into the near corner of the goal, 
and then few moments later he was cautioned for a 
foul.

As for Banishevskiy, at the beginning of the se-
cond half in the penalty area of the West Germany “he 
was openly knocked down and the referee awarded 
for this... a corner kick,” so ironised the Soviet Union 
press over this episode.

Banishevsky’s team spent the entire second half 
in the minority and lost, here are the statistics of the 
match between West Germany and Soviet Union (2-1): 
shots on target 11-4, fouls 19-18, offsides 2-0, cautions 
1-1, sent off 0-1.

the notable linesman tofiq Bahramov, another  
Soviet Union representative of Azerbaijani origin at the 
1966 World cup together with the referee counted the 
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Bu da Almaniya Fr – SSrİ matçının (2:1) bəzi statis-
tik göstəriciləri: qapı çərçivəsinə zərbələr 11-4, qayda 
pozuntuları 19-18, oyundankənar vəziyyətlər 2-0, xə-
bərdarlıqlar 1-1, meydandan qovulma 0-1.

Azərbaycanın o mundialdakı digər təmsilçisi - yan 
xətt hakimi tofiq Bəhramov isə finalda ingilislərin bö-
yük mübahisələrə yol açan qolunun hesaba alınması-
na vəsilə olmuş, nəticədə almanlar əlavə vaxtda 2:4 
hesabı ilə uduzaraq qızıl medallardan əllərini üzmüş-
dülər.

DÇ-1966-da alınmasa da, Bekkenbauer səkkiz il 
sonra vətənində keçirilən yarışda dünya çempionlu-
ğunu qazana bilir. 

Ondan əvvəl 1972-ci ildə isə Avropa çempionu olur 
- artıq millinin kapitanı idi. Finalda məhz sovet futbol-
çularına qalib gəlirlər, bu dəfə daha aşkar üstünlüklə 
- 3:0.

Banişevski də SSrİ yığmasının qol ümidi idi: 
məşqçinin tapşırığına əsasən, öz qapılarına cərimə 
zərbələri zamanı ondan başqa bütün komanda geri 
çəkilməli, penalti veriləcəyi halda zərbəni məhz “Neft-
çi”nin hücumçusu yerinə yetirməli idi. Amma və lakin 
qarşılaşma ərzində cəmi bir dəfə fərqlənməyə yaxın 

olur: sol cinahla irəliləyən Vladimir Onişenkonun əla 
ötürməsinə özünü çatdıra bilmir.

Banişevski məğlubiyyətin günahkarlarından hesab 
edilərək daha yığmaya çağırılmır, halbuki “dörddəbir”-
də Yuqoslaviya ilə oyunda onları final turnirinə çıxaran 
qələbənin (3:0) əsas memarlarından olmuşdu.

Bekkenbauer isə uğurlarını davam etdirir.
Ardıcıl 1974-1976-cı illərdə “Bayern”lə Çempionlar 

kubokunun qalibi olur, nəticədə kapitan kimi üç avro-
kubok yarışını qazanan ilk futbolçu olaraq tarixə dü-
şür.

Həmçinin kapitan kimi həm milli komanda ilə dün-
ya və qitə birinciliklərində, həm də klubla Çempionlar 
kubokunda çempionluq sevinci yaşayan ilk oyunçu 
olur.

famous goal of England at the final, which to this day 
causes controversy and discussion and played a signi-
ficant role in the Germans' 2-4 loss in extra time.

Eight years later Beckenbauer already as captain 
of the national team managed to win the World cup 
title at home.

Before that he won the European championship in 
1972. the Germans beat the Soviet Union at the final, 
this time with a more obvious advantage 3-0.

Banishevskiy was the principal hope for the Soviet 
Union team's offensive line. According to the press of 
those years, as directed by the coach during free kicks 
against them the whole team except him had to retreat 
to their own goal, and if a penalty were awarded, it was 
to be executed by an Azerbaijani forward. However, 
Banishevskiy came close to scoring only once, he was 
a bit late to catch Volodymyr Onyshchenko's pass from 
the left wing.

As a result, Banishevskiy was recognized as one 
of the culprits of the defeat and was no longer invited 
to the Soviet Union team after, despite his significant 
contribution to the victory over Yugoslavia in Moscow 
in the quarterfinals, thanks to which they reached the 
final four.

Beckenbauer continued to make further successes.
At club level with Bayern Munich, he won three 

consecutive European cups from 1974 to 1976 and 
the latter feat made him the first player to win three 
European cups as captain of his club.

Beckenbauer was the first captain to lift the World 
cup and European championship at the international 
level and the European cup at the club level.

He is also the first man to have won the World cup 
title as team captain as well as head coach (1990).

Beckenbauer, winner of the Ballon d'Or in 1972 and 
1976, is the only defender to have won the prestigious 
award more than once.

Like another legend Johan cruyff, he was among 
the nominees for the Ballon d'Or 12 times before be-
ing overtaken by cristiano ronaldo and Lionel Messi. 
the German tried to be fair while was talking about 
the Dutchman, with whom they competed for the title 



Nəhayət, millinin kapitanı və sonra da baş məşq-
çisi (1990) kimi dünya çempionu tituluna sahib çıxa-
raq ilkə imza atır.

1972 və 1976-cı illərdə “Qızıl top”u qazanan Bek-
kenbauer nüfuzlu mükafata bir kərədən artıq layiq gö-
rülən yeganə arxa xətt oyunçusudur. 

Ümumilikdə isə düz 12 dəfə “Qızıl top”a na-
mizədlər arasında yer alıb – digər əfsanə Yohan 
Kruyff kimi (bu göstəricidə onları Kriştianu ronaldu 
və Lionel Messi keçə biliblər). Müxtəlif mövqelər-
də oynasalar da, ötən əsrin yetmişinci illərində “ən 
yaxşı” adı uğrunda rəqabət apardığı hollandiya-
lı haqqında danışarkən ədaləti qorumağa çalışıb: 
“Yohan daha yaxşı futbolçu idi, amma mən dünya 
çempionu olmuşam”.

“France Football” nəşri 2020-ci ildə “Qızıl top Ar-
zuların Komandası”nı, yəni bütün dövrlərin “ən”lərini 
müəyyənləşdirərkən jüri üzvü kimi mən də Bekken-
bauerə səs vermişəm. O, sorğuda Franko Barezi, 
Serxio ramos, Fabio Kannavaro, Bobbi Mur, Daniel 
Passarella, Marsel Desayi, ronald Kuman, Mattias 
zammer, Qaetano Şirea kimi futbolçuları qabaqlaya-
raq ən yaxşı mərkəz müdafiəçisi seçilib.

cəmi 51 il ömür sürən Banişevskidən fərqli ola-
raq, Bekkenbauer 78 il yaşadı.

rəsmən bəyan etməsə belə, təbii ki, FIFA və 
ya UEFA prezidenti olmağı arzulayırdı, amma o və-
zifələrdə oturmaq qismətində deyilmiş. Hətta adının 
FIFA-da korrupsiya qalmaqalında hallanmasına bax-
mayaraq, tarixdə ən yaxşı futbolçulardan biri kimi 
qalacaq. O, iki mundialın (1966, 1974) və iki Avropa 
çempionatının finalında (1972, 1976) meydana çıx-
mış yeganə oyunçudur!

Rasim Mövsümzadə

of ‘best’ in the seventies of the last century, although 
they played in different positions: “Johan was a better 
player, but I won the World Cup.”

I voted for Beckenbauer as a member of the jury 
for the Ballon d'Or Dream team by France Football 
in 2020 and he was voted the best centre-back of all 
time. He was ahead of such players as Franco Ba-
resi, Sergio ramos, Fabio cannavaro, Bobby Moore, 
Daniel Passarella, Marcel Desailly, ronald Koeman, 
Matthias Sammer and Gaetano Scirea.

Banishevskiy died at 51, Beckenbauer lived 78 ye-
ars.

Beckenbauer probably wouldn't have minded be-
ing president of FIFA or UEFA, but he wasn't destined 
to serve in those positions. Despite the fact that his 
name was implicated in the FIFA corruption scandal, 
he will remain one of the best footballer in history. Bec-
kenbauer is the only player to have participated in two 
finals of the World cup (1966, 1974) and the European 
championship (1972, 1976)!

Rasim Movsumzadeh
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